

**PROTOKÓŁ Nr XXVI/2013**  
**z sesji Rady Gminy Główczyce**  
**z dnia 26 marca 2013r.**

.....

**Ad.Ia**

Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Matkowski otworzył i prowadził obrady 26 sesji Rady Gminy. Powitał Radnych, Wójta Gminy i Zastępcę Wójta, Skarbnika, Radcę prawnego, sołtysów, kierowników jednostek, gości zaproszonych oraz wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję.

Następnie stwierdził prawomocność obrad podając, że na 15 osobowy ustawowy skład Rady, w sesji uczestniczy 14 radnych. *Listę obecności stanowią załączniki Nr 1-3 do niniejszego protokołu.*

**Ad.1b**

*Zatwierdzenie porządku obrad*

P.Przewodniczący zapytał o propozycje lub wnioski do porządku obrad przesłanego w zaproszeniu na sesję- *o treści jak w załączniku Nr 4 do niniejszego protokołu.* Radni nie zgłosili żadnych propozycji i wniosków. P.Przewodniczący wniósł o ujęcie w pkt 5 sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Główczyce z organizacjami pozarządowymi w roku 2012, pozostałe punkty zmienił się odpowiednio.

W wyniku głosowania powyższe propozycje zostały przyjęte jednogłośnie i porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe
  - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b) zatwierdzenie porządku obrad,
  - c) powołanie sekretarza obrad,
  - d) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
2. Interpelacje i zapytania radnych.
3. Sprawozdanie z wykonania zadań w 2012r. przez Gminną Komisję Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
4. Informacja o działalności GOK Główczyce w 2012r. oraz o działalności bieżącej.
5. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Główczyce z organizacjami pozarządowymi w roku 2012.
6. Podjęcie uchwał budżetowych .
7. Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołectkiego.
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Główczyce za I półrocze, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za okres I półrocza.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych Gminy Główczyce.

10. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych, wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Głównych.
11. Podjęcie uchwały w sprawie gospodarki nieruchomościami.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
13. Wolne wnioski. Komunikaty.
14. Zamknięcie sesji.

#### **Ad.1c**

Sekretarzem obrad wybrany został jednogłośnie *Radny Zenon Fir*.

#### **Ad.1d**

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.

#### **Ad. 2**

##### *Interpelacje i zapytania radnych*

*Radny Mirosław Mańkowski* zapytał czy przyszła już odpowiedź od Marszałka w sprawie remontu drogi Poblocie-Cecenowo.

*Radny Kazimierz Hliwski* wystąpił o postawienie znaków D-41, D-42, D-43,  
- Radny w imieniu mieszkańców sołectwa Rumsko wystąpił o weryfikację segregacji odpadów ponieważ z wyjaśnienia wynika, że szklanka, czy kieliszek nie jest odpadem szklanym. Zapytał też dlaczego mieszkańcy mają wywozić opakowania wielowarstwowe do Głównych,

*Radna Danuta Pikul* wystąpiła o szlakę na drogę Poblocie-kolonia.

*Radny Józef Łaba* wystąpił o montaż lampy oświetleniowej przy bloku Nr 4 oraz remontu schodów przy bloku Nr 4 na osiedlu 22 Lipca,  
- o zamontowanie lampy oświetleniowej na słupie przy transformatorze i skierowanie jej w kierunku bloku Nr 8,  
- o wykonanie betonowego podłoża, postawienie ścianek i zadaszenia śmietnika przy osiedlu 22 Lipca,  
- o wyrównanie drogi obok bloku Nr 6 w kierunku sklepu spożywczego,  
- Radny ponownie wystąpił o remont dróg na osiedlu 40-Lecia oraz o montaż lamp przy drodze w kierunku posesji p.Jankowskich.

*Radna Krystyna Śpiewak* powiedziała, że dochodzą słuchy o zamiarze wycofania przez Nord Express kursu autobusu do Drzeżewa, poprosiła o wyjaśnienie sprawy i ewentualną interwencję.

*Przewodniczący Rady Michał Matkowski* zapytał co dalej z wydobyciem gazu łupkowego.

#### **Ad. 3**

##### *Sprawozdanie z wykonania zadań w 2012r. przez Gminną Komisję Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych*

*P.Przewodniczący* otworzył powyższy punkt porządku obrad, powiedział, że sprawozdanie omawiane było na wspólnym posiedzeniu Komisji, gdzie była burzliwa dyskusja. W dniu

dzisiejszym dodatkowo tematem zajmowała się Komisja Oświaty, były pewne uwagi i sugestie, ale wszystko zostało wyjaśnione. Następnie głosu udzielił Przewodniczącej GKPRPA P.Elżbiecie Szumskiej, która przedstawiła  *sprawozdanie z wykonania zadań w 2012r. przez Gminną Komisję Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.* Sprawozdanie o treści jak w załączniku Nr 5 Rada przyjęła przez aklamację.

#### **Ad. 4**

*Informacja o działalności GOK Główczyce w 2012r. oraz o działalności bieżącej*

P.Przewodniczący otworzył powyższy punkt porządku obrad nadmienił, że działalność GOK-u omawiana była na wspólnym posiedzeniu Komisji, następnie głosu udzielił *Dyrektorowi GOK Główczyce p.Pawłowi Żmudzie*, który przedstawił informację z działalności tej placówki w roku 2012 oraz o działalności bieżącej łącznie z informacją dotyczącą aktualnego zatrudnienia ( 24 pełne etaty).

Na zapytanie *P.Przewodniczącego* o zatrudnienie instruktora na hali sportowej *P.Dyrektor* wyjaśnił - instruktora nie ma z końcem lutego z uwagi na to, że nie przyjął nowych warunków pracy.

Informacja o treści jak w załączniku Nr 6 została przyjęta przez aklamację.

#### **Ad. 5**

*Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Główczyce z organizacjami pozarządowymi w roku 2012*

Z-ca Wójta przedstawił  *sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Główczyce z organizacjami pozarządowymi w roku 2012* o treści jak w załączniku Nr 7.

Powyższe sprawozdanie Rada przyjęła przez aklamację.

#### **Ad. 6**

*Podjęcie uchwał budżetowych*

P.Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu 6 i głos oddał *Skarbnikowi Gminy p.Marioli Barnie*, która przedstawiła i omówiła poniższe projekty uchwał :

- 1) *w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012r.*

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań, w związku z tym *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie – 14 głosami „za”. Uchwała została opatrzona **Nr 196/R/2013** i stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu.

- 2) *w sprawie zmiany Uchwały Nr 146/R/2012 Rady Gminy Główczyce z dnia 11 września 2012 r. w sprawie wyrażenia woli na współfinansowanie zadania realizowanego przez samorząd Powiatu Słupskiego*

P.Wójt powiedziała, że planując 800 tys.zł na tę inwestycję liczyliśmy, że droga będzie zrobiona w całości, ale projekt nie zyskał akceptacji. W związku z tym uzgodniliśmy z powiatem, że zrobimy odcinek drogi od Warblina do Szczypkowic oraz włączymy chodniki. W tym roku planowany jest chodnik w Wielkiej Wsi i ewentualnie w Główczykach jeśli wystarczy pieniędzy.

Za zgodą Rady *P.Przewodniczący* głosu udzielił radnemu powiatu słupskiego *P.Gonerze*, który powiedział, że jest zaskoczony, ponieważ Starosta mówił, że to inicjatywa gminy. Rozczarowany jest, że nic będzie robionej całej drogi do Stowięcina, będzie prosił o udostępnienie wniosku złożonego do Schetynówek, bo mówiło się, że brakowało tylko 2 punktów.

W trakcie swej wypowiedzi Radny powiedział, że kilometr dobrze zrobionej drogi kosztuje ok.300-350 tys.zł, a ten odcinek wynosi ponad 2 kilometry. Ponadto wyraził pogląd, że dobrze zrobiony przepust to będzie koszt rzędu 200-300 tys.zł.

Po krótkiej dyskusji, w trakcie której do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań, w związku z tym *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie – 14 głosami „za”. Uchwała została opatrzona

**Nr 197/R/2013** i stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu.

#### Ad. 7

##### *Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego*

*P.Przewodniczący* otworzył powyższy punkt porządku obrad i głosu udzielił *P.Wójt*, która powiedziała, że temat funduszu dyskutowany był na Komisjach, które zaaprobowaly propozycję, aby nie wyodrębniać funduszu, nie rozdrabniać środków, ponieważ staramy się, żeby w każdym sołectwie coś zrobić.

*P.Przewodniczący* powiedział, że problem polega nie tylko na spożytkowaniu środków, ale też na rozliczeniu.

Na zapytanie sołtysa *Szczypkowic p.Tadeusza Ficnera* ile przypadałoby środków na Szczypkowice *P.Wójt* odpowiedziała, że ok.21 tys.zł, wówczas Sołtys powiedział, że za te pieniądze zrobiłby odcinek drogi. Wystąpił o naprawę ok.50 m chodnika na zakręcie w Szczypkowicach.

Po krótkiej dyskusji, w której nie zgłoszono innej propozycji dotyczącej funduszu sołeckiego *P.Przewodniczący* głosu udzielił *P.Skarbnik*, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Głównicyce środków stanowiących fundusz sołecki.

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań. *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła 13 głosami „za”, przy 1 „przecywnym”.

Uchwała została opatrzona **Nr 198/R/2013** i stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.

#### Ad. 8

##### *Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Głównicyce za I półrocze, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za okres I półrocza*

*P.Przewodniczący* otworzył powyższy punkt porządku obrad i głos ponownie udzielił *P.Skarbnik*, która przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i

formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Głównyzyce za I półrocze, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za okres I półrocza.

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań. *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie – 14 głosami „za”.

Uchwała została opatrzona **Nr 199/R/2013** i stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 9**

*Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych Gminy Głównyzyce*

*P.Przewodniczący* otworzył punkt 9 porządku obrad i głosu udzielił *P.Wójt*, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych Gminy Głównyzyce

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań. *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie – 14 głosami „za”.

Uchwała została opatrzona **Nr 200/R/2013** i stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 10**

*Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych, wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Głównyzycach*

*P.Przewodniczący* ponownie głosu udzielił *P.Wójt*, która na wstępie przypomniła o podjęciu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Uzupełniającego LO dla Dorosłych, poinformowała o pozytywnej opinii Pomorskiego Kuratora Oświaty. Następnie *P.Wójt* przedstawiła projekt uchwały w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych, wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Głównyzycach.

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań. *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie – 14 głosami „za”.

Uchwała została opatrzona **Nr 201/R/2013** i stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu.

#### **Ad. 11**

*Podjęcie uchwał w sprawie gospodarki nieruchomościami*

*P.Przewodniczący* nadmieniał, że projekty uchwał również były przedmiotem obrad Komisji, ponadto Komisja Rolna dokonała oględzin w terenie. Następnie po przedstawieniu przez *Z-cę Przewodniczącą Komisji Danutę Pikul* pozytywnej opinii z oględzin działek, *P.Przewodniczący* głosu udzielił *Z-cy Wójta*, który przedstawił poniższe projekty uchwał:

1) *w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy*

- wyraża się zgodę na przedłużenie umowy dzierżawy na rzecz dotychczasowego dzierżawcy na okres 3 lat na działkę Nr 260 o powierzchni 0,50 ha, położoną w Będzicach

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań. *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie – 14 głosami „za”.

Uchwała została opatrzona **Nr 202/R/2013** i stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu.

2) *w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy*

- wyraża się zgodę na przedłużenie umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat na działkę Nr 472 o powierzchni 2,32 ha, położoną w miejscowości Poblocie, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań. *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie – 14 głosami „za”.

Uchwała została opatrzona **Nr 203/R/2013** i stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu.

3) *w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości*

- wyraża się zgodę na sprzedaż w trybie przetargowym działki nr 36/3 o powierzchni 0,01 ha, położonej w obrębie geodezyjnym Siodłonie.

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag i zapytań. *P.Przewodniczący* przeprowadził głosowanie, w wyniku którego uchwałę w sprawie jw. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie – 14 głosami „za”.

Uchwała została opatrzona **Nr 204/R/2013** i stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu.

## **Ad. 12**

### *Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych*

Odpowiadając na zapytanie *Radnego Mirosława Mańkowskiego*, *P.Wójt* powiedziała, że pismo w sprawie remontu drogi było wysłane do Marszałka i radnego wojewódzkiego, ale do tej pory odpowiedzi brak. *P.Wójt* zapewniła, że wystąpiły ponownie.

*Radnego Kazimierza Illińskiego* również zapewniła, że ponownie wystąpi do powiatu w sprawie postawienia znaków.

Na wystąpienie *Radnego* w sprawie segregacji odpadów wywiązała się dyskusja w trakcie, której *P.Przewodniczący Rady* zwrócił uwagę, że temat gospodarki odpadami był omawiany przy budżecie, były spotkania i czas na uwagi i wnioski, została podjęta uchwała więc po

dwóch tygodniach nie można mówić o zmianie. Wic , że pewne rzeczy się nie podobają, ale niech uchwała zafunkcjonuje i wtedy zobaczymy co dalej.

*Radny Kazimierz Hliwski* nawiązując do powyższego powiedział, że tu nie chodzi o samą uchwałę, lecz o wytyczne dotyczące segregacji. Mieszkańcy pytają dlaczego pojemniki wielokartonowe mają wywozić do Głównyc, dlaczego szklanka czy kieliszek nie jest odpadem szklanym.

*P.Wójt* powiedziała, że w uchwale nie ma szczegółowych zapisów, być może w dodatku do naszej gazetki ukazały się zbyt szczegółowe zapisy, ale zapewniła, że nie będziemy wymagać od mieszkańców, aby wywozili opakowania wielowarstwowe do Głównyc. Być może w tej sprawie zostanie przygotowana odezwa do sołtysów, żeby nie było zamieszania.

*P.Wójt Radną Danutę Pikul* zapewniła, że szlaka na drogę do Pobłocia zostanie dowieziona w najbliższym czasie.

Odpowiadając *Radnemu Józefowi Łabie* *P.Wójt* powiedziała, że nie przewidujemy montażu lampy oświetleniowej przy bloku Nr 4 oraz remontu schodów przy hłoku Nr 4 na osiedlu 22 Lipca. Schody najprawdopodobniej są w granicach działki wspólnoty.

*P.Przewodniczący Rady* odnosząc się do końcowej kwestii potwierdził, że schody są w granicach działki wspólnoty i mieszkańcy już są o tym powiadomieni.

- W odniesieniu do wystąpienia o zamontowanie lampy oświetleniowej na słupie przy transformatorze i skierowanie jej w kierunku bloku Nr 8, *P.Wójt* powiedziała, że jeśli nie będą to duże koszty, to lampa zostanie założona.

*P.Wójt* powiedziała, że było uzgodnione z *P.Sołtys*, że betonowe podłoże będzie zrobione z pieniędzy uzyskanych ze sprzedaży na złom starych śmietników. Nie przewiduje postawienia ścianek i zadaszenia śmietnika przy osiedlu 22 Lipca. Przy śmietniku zostały posadzone tuje kolumnowe.

Jeżeli chodzi o wyrównanie drogi obok bloku Nr 6 w kierunku sklepu spożywczego, to będzie przygotowany projekt zagospodarowania całego osiedla i być może uda się zdobyć środki .

*Radny Józef Łaba* odnosząc się do powyższego powiedział, że tam od 30 lat nic nie było robione, więc teraz chce wiedzieć co będzie robione i co może odpowiedzieć mieszkańcom.

*P.Wójt* kontynuując powiedziała, że budowa ulic na 40 Lecia jest ujęta w projekcie wspólnie z budową drogi od komisariatu w kierunku „Sójczego”, ale jak zastrzegła przystąpimy do budowy jeśli pozyskamy środki.

Odpowiadając *Radnej Krystynie Śpiewak* *P.Wójt* powiedziała, że nic nie słyszała o zamiarze wycofania przez Nord Express kursu autobusu do Drzeżcwa. Powiedziała, że kurs był dofinansowywany przez reklamę, ale nie chcemy przedłużać opłacania, gdyż jest dość drogo, a efekt już jest, bo jeździ sporo pasażerów.

*P.Wójt* powiedziała, że nic nie wie co dalej z wydobyciem gazu łupkowego.

Radni nie zgłosili braku odpowiedzi na interpelacje i zapytania, w związku z tym *P.Przewodniczący* uznał pkt 12 za wyczerpany i przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

### **Ad.13**

#### *Wolne wnioski. Komunikaty*

*P.Przewodniczący* udzielił głosu *Sołtysowi ze Szczypkowic* *P.Tadeuszowi Ficnerowi*, który powiedział, że dochodzą słuchy o zbiorowym wypowiedzeniu umów z PGK.

*P.Wójt* odnosząc się do powyższego potwierdziła, informując, że na wspólnym posiedzeniu Komisji i przedstawicieli PGK zostało uzgodnione, że PGK robi wykaz osób z którymi ma podpisane

umowy i każdy podpisze, że wypowiada umowę z dniem 30 czerwca. Natomiast umowy przejęte cesją od ZUP-u wygasają samoistnie z dniem 30 czerwca 2013r.

*Radny Zenon Fir* powiedział, że na wspomnianym spotkaniu nie było Przesa ZUP-u, a PGK podniosło stawki bez uprzedzenia, ludzie byli rozgoryczeni.

*Prezes ZUP Waldemar Potyński* odpowiedział, że Spółka była na posiedzeniu PGK, ale nie było mowy o podnoszeniu stawki, była tylko sprawa cesji.

*Soltys z Izbicy P. Renata Morgaś* wystąpiła o ogrodzenie placu zabaw, gdyż plac jest zanieczyszczony przez psy, a nie ma kto sprzątać. Ponadto wystąpiła o zrobienie boiska, ponieważ dzieci często grają na ulicy.

*P. Wójt* odnosząc się do powyższego powiedziała, że zgodnie z przepisami właściciele powinni sprzątać po swoich psach. Jeśli chodzi o boisko, jest to kwestia do załatwienia w przyszłości, tu *P. Wójt* nie określiła terminu.

*Radny Rady Powiatu P. Gonera* zabierając głos powiedział między innymi, że zależy mu, aby inwestycje drogowe służyły kilkadziesiąt lat, więc jeśli będą niewłaściwie wykonywane, prosi o informacje. Poprosił też o dopilnowanie prawidłowego naprawienia przepustu na drodze w Warblinie.

#### **Ad. 14**

##### *Zamknięcie sesji*

Po wyczerpaniu porządku obrad *P. Przewodniczący* złożył wszystkim świąteczne życzenia i zamknął obrady sesji o godzinie ok. 15:30.

Przewodniczący Rady Gminy

/-/ Michał Matkowski

Protokołowała:  
*Z. Jaroszewicz*